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SUSIEN KANNANHOIDOLLINEN METSÄSTYS 
 
 
 Haapajärven kaupunginhallitus esittää Maa- ja metsätalousministeriölle 

susien kannanhoidollisen metsästämisen mahdollistamista nykyistä 
helpommin. Haapajärven kaupunki edellyttää myös, että valtion tulee 
osallistua jatkossa koululaisten ns. susikuljetuksista aiheutuviin 
mahdollisiin lisäkustannuksiin. 
 
Susien määrä Haapajärvellä ja lähialueilla on lisääntynyt huomattavasti 
viime vuosina. Susien käyttäytyminen on muuttunut ja 
häiriökäyttäytyminen on lisääntynyt ja susihavainnot ovat siirtyneet lähelle 
asutusta. Sudet ovat tappaneet Haapajärvellä ja lähialueilla jo useita 
metsästyskoiria. Sudet ovat häirinneet metsästystä ja mm. hirven 
metsästys on ollut viime syksynä erittäin vaikeaa ja on jouduttu monissa 
metsästysseuroissa keskeyttämään susivaaran vuoksi. 
 
Erityisesti asutuksen lähellä liikkuvat susilaumat ja yksittäiset sudet 
aiheuttavat pelkoa kuntalaisissa. Haapajärven alueella liikkuu ainakin kaksi 
eri susilaumaa. Lisäksi naapurikunnissa liikkuu myös useita susilaumoja. 
 
Susien häiriökäyttäytyminen ja tottuminen ihmisiin ovat mahdollinen 
vaaratekijä sivukylillä lasten koulumatkoilla ja voi pahentuessaan vaatia 
erityisiä kuljetusjärjestelyjä oppilaille. 
 
Haapajärven kaupunki vaatii valtion ratkaisuja, että alueen 
susitilanteeseen voidaan puuttua ja kuntalaisten turvallisuus taata 
jatkossakin sekä valtion osallistumista ns. ylimääräisiin susikuljetuksiin 
mitä runsas susikanta tulee aiheuttamaan. 
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